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Детските играчки, ле-
ките автомобили и мотори-
те оглавяват класацията за 
най-опасните стоки, откри-
ти на европейските пазари 
през миналата година. това 
разкрива годишният доклад 
на европейската система за 
известяване за рискови про-

дукти на портала Safety Gate, 
цитиран от наши медии. ня-
кои детски стоки крият опас-
ности от нараняване или за-
давяне. 

От България и ирландия 
най-много сигнали в Брюк-
сел са постъпили за вредни 
химически продукти. От 

нашата страна най-често оп-
лакванията са от електронни 
цигари и течности за тях.

Швеция е подала най-
много сигнали за козметика. 
словакия най-често е алар-
мирала за опасни бижута, 
Румъния - за дрехи и тек-
стил, испания и Полша - за 

играчки.
сигналите за опасни ав-

томобили се подават не само 
от България, но и от Порту-
галия, Франция и Германия. 
От норвегия преобладават 
данните за електроуреди.

Безсилието 
на МВР

МФ иска нов таван за плащанията в брой

играчките и колите  
най-опасни в Ес
Първисмепосигналисрещунекачествениелектронницигари
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Министерството на финансите предлага прагът за плащанията 
в брой да бъде намален от 10 000 на 5000 лева. Ограничението ще се 
прилага и при плащанията в чуждестранна валута. 

авинообразен е ръстът на сигна-
лите за купуване на гласове - със 17% 
повече до момента при тези избори в 
сравнение с предишните. Образува-
ните досъдебни производства - двой-
но повече, отчете вътрешният минис-
тър иван Демерджиев (стр. 3).  

какво означава това признание? 
Звучи като оправдание, като израз 
на безсилие МвР да се справи с 
проблема. 

Продавачите и купувачите на 
гласове за предстоящия вот си имат 
имена и МвР разполага с достатъчно 
оперативни данни да ги профилакти-
ра. но явно не го прави. Защо?! До-
сега не сме чули за някакви сериозни 
арести, освен за няколко кмета на ро-
допски села. 

сухата статистика за растящ 
брой досъдебни производства в тази 
връзка никак не успокоява. От годи-
ни схемата за търговия с вот е добре 
организирана и срива доверието на 
хората в избирателната и в политиче-
ската система.

търговията с вота си има йерархия 
- тартори и изпълнители, като задача-
та на последните е да контролират 
гласуването по секциите в изборния 
ден. които си вършат безпрепятстве-
но и нагло работата под политически 
и властови чадър.

Публична тайна е обаче, че на 
много места в страната тази покуп-
ко-продажба си върви с негласното 
мълчание и на местните РДвР-та, 
очевидно замесени в далаверата. 

л

Валентин ГЕОРГИЕВ

Снимкибта

Стр. 8

обМислят 
МиниМална 
заплата 
от 940 лв.

Стр. 5

„лЕвски” 
влЕтя в топ 4
слЕд успЕх 
над арда

Стр. 15

Жители на пет села от община “Марица” протестираха в с. Трилистник с искане да се 
почисти и укрепи коритото на река Стряма. Те се опасяват, че голямото наводнение 
в Карловско може да се повтори. Хората заплашиха с бойкот на изборите, ако не се вземат мерки

вкадър

влади въргала:
това дЕтЕ 
нЕ Е твоЕ, то Е 
общЕствЕно

корнЕлия нинова:
няМа да позволиМ 
да сЕ вдигат данъци 
и рЕжат доходи

русия
с критика
къМ донЕв 
заради паМЕтника
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Водачът на “БСп за Бъл-
гария” в Стара Загора Георги 
Гьоков представи листата и 
предизборната платформа на 
коалицията пред избиратели 
в гурковското село паничере-
во. на срещата присъстваха и 
кандидатите за народни пред-
ставители Велина Атанасо-
ва, Сашо Лозанов и неделин 
матев, които изразиха своите 
послания за 49-тото народно 
събрание.

Георги Гьоков подчерта, че 
БСп обещава, но и изпълнява 
своите приоритети, когато е 

във властта, а в парламента 
доказа, че може да отстоява 
най-доброто, за да се живее в 
България до достойни стари-
ни. той припомни, че социа-
листите в 48-тото нС се пре-
бориха и за увеличението на 
минималната работна заплата 
и ще продължат да защитават 
исканията на българите.

“Срещаме подкрепа за 
това, което направихме в пра-
вителството, въпреки че не 
е задоволително на фона на 
днешните цени и инфлация. 
млади хората споделят, че са 

признателни за безплатните 
детски градини и ясли, за май-
чинството, което стана на 710 
лв. Работници са ни благода-
рили за минималната работна 
заплата”, коментира Гьоков. 

той припомни, че на соци-
алистите им е коствало много 
да защитят необходимото за 
възрастните и младите, за со-
циалната грижа за българите, 
а сега чуват как други партии 
развяват посланията им и се 
хвалят с политиката на БСп.

“Ще въведем таван на це-
ните на основните хранителни 

стоки, за да се нормализира 
пазарът. Ще създадем програ-
ма за компенсации за цената 
на газ, вода и парно. Ще осво-
бодим от данък стартиращи 
компании, ще направим не-
облагаем минимум в размер 
прага на бедност, като първа 
стъпка към прогресивно подо-
ходно облагане и без данък ще 
са доходите от труд на млади-
те до 26 години. предлагаме 
преизчисляване на пенсиите 
към 2021 г.”, обобщиха канди-
датите за народни представи-
тели по време на срещата. 

местните хора благода-
риха на Георги Гьоков за на-
расналите пенсии, както и за 
последователната социална 
политика, която води БСп. те 
изразиха удовлетворението си, 
че в листата има много млади 
и активни хора, които са екс-
перти с различни професии. 

“Лошото състояние на при-
ходите на държавата се дължи 
на безхаберието на служебно-
то правителство, което не ус-
пява да си събере данъците”, 
каза още Георги Гьоков в тв 
интервю.

посещение на вагонния завод в Бургас направи водачът на листа-
та на “коалиция БСп за България” за 2 мИР-Бургас инж. петър къ-
нев, дългогодишен председател на парламентарната икономическа 
комисия. той бе поканен от изпълнителния директор и собственик 
на предприятието Васил данев. те обсъдиха въпроси, свързани със 
състоянието на икономиката в държавата, проблемите с непрекъс-
натото провеждане на избори и липсата на постоянно правителство, 
темата за войната в Украйна. двамата обобщиха, че е крайно време 
българските политици да застанат в една правилна посока и да наме-
рят разбирателство за създаване на работещо правителство.

“БСп активно участваше във всички решения, които се взеха, 
най-вече за облекчаване работата на българския бизнес с компенса-
циите за повишаващите се цени на електрическата енергия. Усили-
ята за подкрепа на бизнеса ще продължат”, заяви след срещата инж. 
петър кънев. 

той се срещна и с жители на карнобат заедно с кандидатите за 
народни представители тодор Байчев, Анелия Вичева, Аспарух Ива-
нов и драгомир Чолаков. те бяха придружени от областния лидер 
на социалистите Стойко танков и общинския председател на БСп в 
Бургас Живко Господинов.

“ние винаги сме били последователни в дейст-
вията си. на първо място следваме социалната ни 
програма, заложили сме на повишаване на доходите. 
Сега това е важно, тъй като постоянно се увеличават 
цените в магазините. Ако днес една стока, която е 
от първа необходимост е на една цена, то утре може 
да е поскъпнала, а това е проблем за хората. Реално 
няма никакво основание цените да бъдат повишавани. 
трябва да се наложи таван на цените веднага”, заяви 
водачът на “БСп за България” в област добрич мая 
димитрова в ефира на БСтВ. 

тя сподели, че една от следващите цели е  искането 
да се увеличи стипендията на майки студентки от 2800 
лева на 7000 лева.

димитрова подчерта, че БСп е била двигател на 
всичко, което се случи в социалната сфера. “доказахме, 
че минималната пенсия от 300 лева може да достигне 
до 467 лева. майчинството през втората година може 
да следва минималната работна заплата, показахме, че 
може да има безплатни детски градини и ясли”, комен-
тира още мая димитрова. Затова тя бе категорична, че 
БСп не дава напразни обещания и ще покаже какво 
може и в следващото народно събрание.

като водач на листата на БСп във Видин Филип 
попов заяви, че в последните 10 години целият Севе-
розапад се е превърнал в опитен резерват. пред БСтВ 
той коментира, че за управляващите Видин все едно 
не е част от България. 

“ние сме най-изостанали, най-бедни, най-безра-
ботни. демографската криза при нас е катастрофа”, 
заяви още попов. той припомни, че БСп са успели да 
извоюват 50% от всички европейски финансирания 
да отидат в Северна България, а докато докато корне-
лия нинова беше министър на икономиката, се опита 
да стартира проект специално за Видин за индустри-
алната зона на стойност 37 млн. лв. 

по думите му единствената перспектива за хората 
в тези региони е “БСп за България”. 

“на срещите ми по места призовавам хората да не 
се продават. Защото това престъпление във Видин е 
жестоко. нека да гласуват за когато преценят, но да 
не продават тяхното бъдеще и това на децата им за 50-
100 лева”, призова социалистът и допълни, че при по-
следните избори със същия министър на вътрешните 
работи, спазването на честността и прозрачността на 
изборите е било пълен провал.

Увеличаването на пенсиите, дейността на пенсионерски-
те клубове и липсата на ремонти на пътища в малки насе-
лени места обсъди с местни жители водачът на листата на 
“БСп за България” в перник Борис Цветков. 

той се срещна с членовете на клуб “Железничар”, кой-
то е един от най-големите пенсионерски клубове в районa, 
и представи социалните политики на партията, сред които 
са увеличението и преизчислението на пенсиите. присъст-
ващите поставиха въпроса за подпомагане на дейността на 
читалищата и пенсионните клубове.

Цветков се срещна и с поддръжници в домове за стари 
хора в с. долна диканя, с. Извор, община Радомир и с. Фи-
липовци, община трън. пред тях той припомни социалните 
постижения на БСп и обеща партията да продължи да отсто-
ява своите ангажименти.

Цветков посети и кв. “Църква”, където бяха поставе-
ни важни въпроси като безработицата, липсата на аптека 
и транспорт, както и сериозното замърсяване от големите 
предприятия. В с. Боснек, община перник, хората се оплака-
ха, че откакто е построен пътят до селото преди половин век, 
не  е правен основен ремонт и той е опасен.

ГеорГиГьоков:

БСП обещава и изпълнява 
приоритетите си
Младитехоратасанипризнателнизабезплатнитедетски
градинииясли,заявиводачътналистатавСтараЗагора

инж.Петъркънев:

Усилията за подкрепа 
на бизнеса ще продължат

Листата на коалиция "БСП за България" в 15 МИР, с водач Румен Гечев, проведе предизборна 
среща с обществеността на Долни Дъбник. Акцентите на дискусията бяха върху финансовата 
стабилност, решенията на БСП за овладяване на инфлацията и повишаване на доходите

МаяДиМитрова: ФилиППоПов:БорисЦветков:

Най-важно е да 
повишим доходите 

Северозападът стана 
опитен резерват

Ще продължим 
да настояваме за 
увеличение на пенсиите
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"оценявайте ни по дейст-
вията и резултатите, не само 
по думите и обещанията. За-
ставаме пред вас с отчет за 
добре свършена работа. С 
достойнство, че това, за което 
ни изпратихте в парламента 
и правителството, свърши-
хме и то  достигна до всяко 
българско семейство", зая-
ви  лидерът на бСп и водач 
на листата в 25 мир в София 
корнелия нинова на среща с 
граждани в столицата. С нея 
бяха водачите на листите в 23 
и 24 мир Христо проданов 
и георги Свиленски, както и 
кандидати за народни пред-
ставители.

пред социалисти, симпа-
тизанти и избиратели нинова 
припомни част от постижени-

ята на бСп в последната годи-
на в полза на децата, младите, 
работещите, социално слаби-
те и пенсионерите. тя посочи 
безплатните детски градини и 
ясли, безплатните учебници 
до 12-ти клас, еднократната 
помощ от 300 лв. на всяко 
дете от 1-ви до 4-ти клас, уве-
личените майчинство, детски 
надбавки и необлагаемият 
минимум за работещи семей-
ства с деца.

нинова увери, че бСп 
няма да подкрепи предложе-
ния бюджет от служебния 
кабинет, който предвижда 
вдигане на данъци и орязване 
на социални разходи. Според 
нея в този недоимък и бед-
ност, доходите трябва да рас-
тат, а данъците да се запазят 

такива, каквито са. нинова бе 
категорична, че българските 
социалисти не приемат дори 
и намек, че държавата е пред 
фалит и че това се дължи на 
пенсионерите и децата, и на 
увеличените разходи за тях.

"държавата има пари, 
просто трябва здрава ръка, ко-
ято да събере приходите. там 
е проблемът - несъбираемост-
та на приходите, контрабан-
дата и кражбите. това ще е и 
нашето усилие - максимално 
събиране на тези приходи, за 
да продължим със социалната 
политика", обясни нинова.

тя подчерта, че бСп до-
край ще настоява за преизчис-
ляване на всички пенсии със 
средноосигурителен доход от 
предишната година. майчин-
ството през втората година 
трябва да бъде равно на мини-
малната работна заплата, как-

то ида се подпомогнат май-
ките студентки с еднократна 
помощ. Същото важи и за 
семействата с репродуктив-
ни проблеми, които трябва да 
получават безплатна помощ 
от държавата.

Според нинова за соци-
алната политика трябва да се 
гарантира и икономиката. тя 
припомни, че благодарение 
на действията на бСп в ре-
довното правителство, бълга-
рия е излязла на първо място 
по промишлено производство 
в европа.

"ние не приемаме, че дър-
жавата не трябва да се намес-
ва и това е разликата ни от 
другите партии. те са десни, 
либерални, глобалистки, под-
крепящи войната и джендър 
идеологията. ние сме лява, 
социална партия, която иска 
увеличаване на ролята на дър-

жавата, запазването семей-
ството и защитата на децата. 
това е изборът днес. Защото 
пп и герб не са алтернати-
ва една на друга, те са едно и 
също", категорична бе корне-
лия нинова.

през почивните дни ли-
дерът на бСп се срещна с 
избиратели, които напълниха 
залите във Видин, монтана и 
козлодуй.

"ние сме единствената 
партия, която през всички 
години, без да се съобразява 
с конюнктура, сме "за" раз-
витие на ядрената енергети-
ка. европейската комисия 
призна ядрената енергия за 
чиста и зелена. Сбъркани пра-
вителства съсипаха идеята 
за строеж на аеЦ"белене". 
В българия има място за две 
електроцентрали", коментира 
в козлодуй нинова. 

"В бСп сме категорични - по-високи доходи и силна 
държавна подкрепа за хората, а не по-високи данъци и нова 
финансова тежест. това е решението във време на криза", 
заяви водачът на листата на бСп в София-област иван 
Ченчев по време на среща с жителите на елинпелинското 
село Чурек. Заедно с него бе и георги янакиев, четвърти в 
листата на социалистите за 26 мир. 

Жители на Чурек, потоп и елешница благодариха на 
социалистите за това, че в края на 48-ия парламент не до-
пуснаха на територията на землището на трите села да бъде 
изграден завод за преработка на твърди битови отпадъци 
при спорни екологични параметри. След сигнала на депу-
тата от областта иван Ченчев цялата парламентарна група 
на бСп сезира институциите и внесе протестната подписка 
на хорото от трите села. 

"продължаваме борбата за моста на Чурек и изгражда-
нето на шумоизолираща стена на магистралата край село-
то", заяви водачът на листата.

бСп получи силна подкрепа от хората в Чурек, потоп 
и елешница за каузата си джендър идеологията да не бъде 
допусната в българското училище, както и българските 
деца и семейство да бъдат опазени.

“парите в държа-
вата са гарантирани и 
няма място за притес-
нение”, заяви водачът 
на “бСп за българия” 
във Варна и търгови-
ще борислав гуцанов 
в ефира на бнт. той 
коментира доклада на 
министъра на финан-
сите росица Велкова-
Желева, според който 
българия е заплашена 
от фалит и има сери-
озен проблем за под-
държането на фискал-

ната стабилност. 
“това, което на-

прави тази седмица 
министърът на финан-
сите, бих сравнил с 
атентат към държавата 
от рецидивист. Съща-
та тази дама направи 
такова изявление по 
време на предходните 
избори, когато обяви, 
че няма да има пари за 
пенсиите. Учуден съм, 
че я оставиха да бъде 
начело на хазната на 
българия”, заяви гу-

цанов.
Според него 16,7 

млрд. лева има в мо-
мента резерв по смет-
ките на страната ни, а 
когато борисов е пре-
дал властта през 2021 
г. този резерв е бил 8,2 
млрд. лева или двойно 
по-малко.

“не знам кой казва 
на финансовия минис-
тър какво да направи, 
но не вярвам тя да не 
е подготвена и да не 
знае тези цифри, които 

изнасям в момента”, 
допълни борислав гу-
цанов. 

той сподели, че 
страната ни е имала 4% 
ръст на икономиката, 
когато бСп е била в 
редовното правител-
ство и ако в момента 
служебният кабинет 
не се справя със съби-
раемостта, то трябва да 
си помисли дали няма 
проблем с корупцион-
ната практика през по-
следните месеци.

лавинообразен ръстът на 
сигналите за купуване на гла-
сове са установили от мВр. 
Сигналите за купуване на гла-
сове до момента са със 17% 
повече при тези избори в срав-
нение с предишните. Според 

вътрешния министър иван де-
мерджиев образуваните досъ-
дебни производства са двойно 
повече. 

"Сигналите растат посто-
янно, ако преди няколко дни 
бяха девет, сега са 48. наши-

те оперативни сигнали са над 
190, така че нарастват лавино-
образно", коментира министъ-
рът. Според него мВр познава 
хората, които се занимават с 
тази дейност, набелязани са и 
рисковите секции.

ИванЧенЧев:

Силна държавна  
подкрепа, а не нови 
финансови тежести

Лавина от сигнали за купуване на гласове

БорИславГуцанов:

Парите в България са гарантирани

КорнелИянИнова:

Няма да позволим да се 
вдигат данъци и режат доходи
Хазнатаимапари,
простотрябваздраваръка,
коятодасъбереприходите,
заявилидерътнапартията

Корнелия Нинова се срещна със симпатизанти в София в неделя

Лидерът на БСП бе посрещната от пълна зала във Видин
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министерството на фи-
нансите предлага прагът за 
плащанията в брой в страна-
та да бъде намален от 10 000 
лв. на 5 000 лв., като мярка за 
ограничаване на сивата иконо-
мика. това предвижда една от 
промени в данъчните закони, 
включена в пакета промени в 
данъчните закони. С тях слу-

жебният кабинет очаква тази 
година да увеличи приходите 
в хазната с около 6 млрд. лв. 
и да свие бюджетния дефи-
цит. проектът е публикуван 
за обществено обсъждане на 
сайта на финансовото минис-
терство.

"плащанията на територия-
та на страната да се извършват 

само чрез превод или внасяне 
по платежна сметка, когато са 
на стойност, равна или надви-
шаваща 5000 лв., предвиждат 
новите идеи на служебно-
то финансово министерство. 
ограничението ще се прилага 
и в случаите на плащания в 
чуждестранна валута, когато 
левовата им равностойност е 
равна на или надвишава 5000 
лв. по курса на БнБ в деня на 
плащането.

предлаганото ограничава-
не на плащанията в брой е в 
съответствие и с наложилата 
се практика в други държави 
членки на еС, като Белгия, 
Гърция, Испания, португалия, 
Франция, румъния, където 
прагът за плащанията в брой е 
2000 до 3000 евро, твърдят от 
мФ. 

И у нас периодично финан-
сови министри са предлагали 
ограничаване на плащанията в 
брой, но досега тази мярка ни-
кога не е намирала достатъчно 
подкрепа в парламента. 

За периода 2020-2022 г. 
държавата е предоставила по-
мощи и компенсации на биз-
неса, свързани с пандемията, 
енергийната криза и военните 
действия в Украйна общо в 
размер на 10,3 млрд. лева. най-
голяма е сумата за 2022 г. - 5,9 
млрд. лв., За 2020 г. предоста-
вените помощи са за 2,1 млрд. 
лв. , а за 2021 г. - 2,3 млрд. лв., 
посочва мФ. В същото време 
Ведомството на росица Вел-
кова дава данни за прогнозна-
та печалба на фирмите за 2022 

г. - 47 млрд. лв., плюс 1,425 
млрд. лв.  прогнозен облагаем 
доход на едноличните търго-
вци. В сравнение с печалбите 
за 2018 г. и 2019 г декларира-
ните данъчни печалби от дру-
жествата и облагаеми доходи 
от стопанска дейност като ед-
ноличен търговец значително 
нарастват за 2021 и 2022 годи-
ни със 100%, посочва мФ.

"анализът показва, че фи-

нансовата подкрепа от стра-
на на държавата във връзка 
с възникналите здравна и 
енергийна криза и военните 
действия в Украйна е била на-
временна и достатъчна, като 
е запазила не само съществу-
ващия бизнес, но е осигурила 
условия за неговото развитие 
и за генериране на печалби", 
твърдят от финансовото ми-
нистерство.

 

 

 

 

 

ɺ ɿʘʢʦʥʘ ʟʘ ʢʦʨʧʦʨʘʪʠʚʥʦʪʦ ʧʦʜʦʭʦʜʥʦ ʦʙʣʘʛʘʥʝ ʧʲʢ ʩʝ ʧʨʝʜ-

ʚʠʞʜʘ ʚʲʚʝʞʜʘʥʝʪʦ ʥʘ ʥʦʚ ʥʘʣʦʛ - ʝʜʥʦʢʨʘʪʥʦ ʟʘʧʣʘʱʘʥʝ ʥʘ 
ñʩʦʣʠʜʘʨʥʘ ʚʥʦʩʢʘò ʟʘ ʩʚʨʲʭʧʝʯʘʣʙʠʪʝ, ʛʝʥʝʨʠʨʘʥʠ ʚ ʧʝʨʠʦʜʘ ʦʪ 
1 ʶʣʠ 2023 ʛ. ʜʦ 31 ʜʝʢʝʤʚʨʠ 2023 ʛ.  ʊʘʢʘʚʘ ʚʥʦʩʢʘ ʱʝ ʧʨʘʚʷʪ 
ʚʩʠʯʢʠ ʬʠʨʤʠ ʠ ʝʜʥʦʣʠʯʥʠ ʪʲʨʛʦʚʮʠ, ʛʝʥʝʨʠʨʘʣʠ ʩʚʨʲʭʧʝʯʘʣʙʠ.  
ʌʦʨʤʫʣʘʪʘ ʝ ʜʦʩʪʘ ʩʣʦʞʥʘ - ʧʨʝʜʣʘʛʘ ʩʝ ʦʩʥʦʚʘʪʘ ʟʘ ʦʧʨʝʜʝʣʷ-

ʥʝ ʥʘ ʩʦʣʠʜʘʨʥʘʪʘ ʚʥʦʩʢʘ ʜʘ ʙʲʜʝ ʨʘʟʣʠʢʘʪʘ ʤʝʞʜʫ ʜʘʥʲʯʥʘʪʘ 
ʧʝʯʘʣʙʘ ʟʘ ʧʝʨʠʦʜʘ ʦʪ 1 ʶʣʠ 2023 ʛ. ʜʦ 31 ʜʝʢʝʤʚʨʠ 2023 ʛ. ʠ 
50% ʦʪ ʩʨʝʜʥʘʪʘ ʩʪʦʡʥʦʩʪ, ʫʚʝʣʠʯʝʥʘ ʩ 20 ʥʘ ʩʪʦ, ʥʘ ʜʘʥʲʯʥʠ-

ʪʝ ʧʝʯʘʣʙʠ ʟʘ 2018, 2019, 2020 ʠ 2021 ʛʦʜʠʥʠ. 
ʇʨʝʜʣʘʛʘ ʩʝ ñʩʦʣʠʜʘʨʥʘʪʘ ʚʥʦʩʢʘò ʜʘ ʙʲʜʝ ʚ ʨʘʟʤʝʨ ʥʘ 33% ʦʪ 
ʜʘʥʲʯʥʘʪʘ ʦʩʥʦʚʘ, ʘ ʧʝʨʠʦʜʲʪ ʟʘ ʦʙʣʘʛʘʥʝ ʜʘ ʙʲʜʝ ʦʪ 1 ʶʣʠ 
2023 ʛ. ʜʦ 31 ʜʝʢʝʤʚʨʠ 2023 ʛ. ʅʦʚʠʷʪ ʜʘʥʲʢ ʥʝ ʦʩʚʦʙʦʞʜʘʚʘ 
ʬʠʨʤʠʪʝ ʦʪ ʟʘʧʣʘʱʘʥʝʪʦ ʥʘ 10% ʜʘʥʲʢ ʧʝʯʘʣʙʘ. ʊ.ʥʘʨ. ñʩʦ-

ʣʠʜʘʨʥʘ ʚʥʦʩʢʘò ʥʷʤʘ ʜʘ ʩʝ ʧʨʠʟʥʘʚʘ ʠ ʟʘ ʨʘʟʭʦʜ. ʆʩʠʛʫʨʝʥʠʪʝ 
ʬʠʥʘʥʩʦʚʠʪʝ ʩʨʝʜʩʪʚʘ ʱʝʣʠ ʜʘ ʩʝ ʥʘʩʦʯʘʪ ʢʲʤ ʧʦ-ʥʠʩʢʦʜʦʭʦʜ-

ʥʠʪʝ ʜʦʤʘʢʠʥʩʪʚʘ ʧʦ ʣʠʥʠʷ ʬʠʥʘʥʩʠʨʘʥʝ ʥʘ ʧʝʥʩʠʠʪʝ ʠ ʜʨʫʛʠ 
ʩʦʮʠʘʣʥʠ ʧʣʘʱʘʥʠʷ. 

ȍɅȭȰȱȯȫȽ ȳ ăȯȫȸɅȵ 
ȬȹȮȫȽȼȽȭȹò

 

 

 

- ʇʨʝʜʣʘʛʘ ʩʝ ʦʪ 1 ʶʣʠ 2023 ʛ. ʚʨʲʱʘʥʝ ʥʘ 20% ɼɼʉ ʟʘ ʨʝʩʪʦ-

ʨʘʥʪʴʦʨʩʢʠ ʠ ʢʝʪʲʨʠʥʛ ʫʩʣʫʛʠ, ʟʘ ʦʙʱʘʪʘ ʪʫʨʠʩʪʠʯʝʩʢʘ ʫʩʣʫʛʘ 
ʠ ʟʘ ʬʠʪʥʝʩʠʪʝ. ɺ ʤʦʤʝʥʪʘ ʥʘʣʦʛʲʪ ʟʘ ʪʝʟʠ ʫʩʣʫʛʠ ʝ 9%. 
 

- ʆʪ ʩʨʝʜʘʪʘ ʥʘ ʛʦʜʠʥʘ ʩʝ ʚʲʚʝʞʜʘ ʘʢʮʠʟ ʟʘ ʪʝʯʥʦʩʪʠʪʝ ʟʘ 
ʝʣʝʢʪʨʦʥʥʠ ʮʠʛʘʨʠ, ʥʝ ʩʲʜʲʨʞʘʱʠ ʥʠʢʦʪʠʥ, ʢʘʢʪʦ ʠ ʟʘʤʝʩʪʠ-

ʪʝʣʠʪʝ ʥʘ ʪʶʪʶʥʘ, ʩʲʜʲʨʞʘʱʠ ʥʠʢʦʪʠʥ. 
 

- ɺʩʠʯʢʠ ʩʪʦʢʠ ʩ ʚʠʩʦʢ ʬʠʩʢʘʣʝʥ ʨʠʩʢ, ʢʦʠʪʦ ʩʝ ʧʨʝʚʦʟʚʘʪ ʚ 
ʩʪʨʘʥʘʪʘ ʚ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʥʠ ʩʨʝʜʩʪʚʘ ʥʘʜ 3,5 ʪʦʥʘ, ʜʘ ʙʲʜʘʪ 
ʧʨʝʜʚʘʨʠʪʝʣʥʦ ʜʝʢʣʘʨʠʨʘʥʠ ʧʨʝʜ ʧʨʠʭʦʜʥʠʪʝ ʘʛʝʥʮʠʠ. ɿʘ ʪʷʭ 
ʱʝ ʩʝ ʚʲʚʝʜʝ ʠ ʧʨʝʜʚʘʨʠʪʝʣʥʦ ʜʝʢʣʘʨʠʨʘʥʝ ʥʘ ɼɼʉ. 
 

- ɺʲʚ ʚʨʲʟʢʘ ʩ ʦʧʨʝʜʝʣʷʥʝʪʦ ʥʘ ʦʙʣʘʛʘʝʤʠʷ ʜʦʭʦʜ ʦʪ ʧʨʦʜʘʞʙʘ 
ʠʣʠ ʟʘʤʷʥʘ ʥʘ ʘʢʮʠʠ, ʜʷʣʦʚʝ, ʢʦʤʧʝʥʩʘʪʦʨʥʠ ʠʥʩʪʨʫʤʝʥʪʠ, 
ʠʥʚʝʩʪʠʮʠʦʥʥʠ ʙʦʥʦʚʝ ʠ ʜʨʫʛʠ ʬʠʥʘʥʩʦʚʠ ʘʢʪʠʚʠ, ʚ ʪ.ʯ. ʠ ʚʠʨ-

ʪʫʘʣʥʠ ʚʘʣʫʪʠ, ʢʘʢʪʦ ʠ ʦʪ ʪʲʨʛʦʚʠʷ ʩ ʯʫʞʜʝʩʪʨʘʥʥʘ ʚʘʣʫʪʘ 
ʩʝ ʧʨʝʜʣʘʛʘ ʜʘ ʩʝ ʧʨʠʩʧʘʜʘʪ 10 ʥʘ ʩʪʦ ʥʦʨʤʘʪʠʚʥʦ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʠ 
ʨʘʟʭʦʜʠ. ɼʦʩʝʛʘ ʜʘʥʲʢʲʪ ʚʲʨʭʫ ʪʝʟʠ ʜʦʭʦʜʠ ʩʝ ʦʧʨʝʜʝʣʷʰʝ 
ʢʘʪʦ ʨʘʟʣʠʢʘ ʤʝʞʜʫ ʨʝʘʣʠʟʠʨʘʥʠʪʝ ʜʦʭʦʜʠ ʦʪ ʧʨʦʜʘʞʙʘʪʘ 
ʥʘ ʘʢʪʠʚʠʪʝ ʠ ʮʝʥʘʪʘ ʥʘ ʧʨʠʜʦʙʠʚʘʥʝʪʦ ʠʤ. ʉʝʛʘ ʄʠʥʠʩʪʝʨ-

ʩʪʚʦʪʦ ʥʘ ʬʠʥʘʥʩʠʪʝ ʧʨʝʜʣʘʛʘ ʪʦʟʠ ʨʝʘʣʠʟʠʨʘʥ ʜʦʭʦʜ ʜʘ ʙʲʜʝ 
ʥʘʤʘʣʝʥ ʩ 10% ʥʦʨʤʘʪʠʚʥʦ ʧʨʠʟʥʘʪʠ ʨʘʟʭʦʜʠ ʠ ʦʩʪʘʥʘʣʘʪʘ 
ʩʫʤʘ ʜʘ ʙʲʜʝ ʦʙʣʘʛʘʥʘ.

ȕȫȵȭȹ ȼȰ ȺȻȰȯȶȫȮȫ 

“от следващата година минималната работна за-
плата ще достигне 940 лв.”, заяви пред Бнт служеб-
ният министър на финансите росица Велкова. това е 
заложено в тригодишната средносрочна прогноза, ко-
ято ще бъде представена в Брюксел и върху която се 
базира проектобюджетът за тази година. той ще бъде 
предложен на новия  парламент. по думите й през 
2025 г. минималната заплата ще се увеличи до 1038 
лв,, а година по-късно - до 1128 лв. 

през февруари народното събрание успя с кон-
сенсус да одобри нов ред за определяне на минимал-
ната работна заплата. Бе решено от януари 2024 г. тя 
да бъде 50% от средната, както е по европейската ди-
ректива. тя ще се изчислява на базата на данните от 
последните две тримесечия от 2022 г. и първите две 
тримесечия на 2023 г. 

“За първи път приходите не са планирани консер-
вативно”, обясни още Велкова, но за да се подсигури 
финансовото министерство, ще предложи два буфера 
в Бюджет 2023. 

“единият буфер е да не могат капиталовите разхо-
ди да бъдат пренасочвани за друг вид разходи. други-
ят буфер е 10% ограничаване на разходите, които мо-
гат да се разходват през 4-то тримесечие при условие, 
че не се нарушава салдото”, обясни тя.

Според нея членството в еврозоната не се отлага. 
“ако България успее да отговори на критерия за 

инфлацията и вкара бюджетният си дефицит в рамките 
на 3%, то няма причина страната да не приеме еврото 
през 2024 г.”, смята служебният финансов министър.

Графикът ще бъде 
спазен и газовата връз-
ка България - Сърбия 
ще бъде пусната в срок 
- през октомври. това 
каза служебният ми-
нистър на енергетиката 
росен Христов по време 
на проверката на напре-
дъка на дейностите за 
изграждане на между-
системната газова връз-
ка в района на село до-
брославци. министърът 
посочи, че 1,8 млрд. куб. 
метра годишно е капаци-
тетът на газовата връзка. 
Христов информира, че 
в момента с осем евро-
пейски държави се прави 
мащабен анализ на газо-
вия пазар в Югоизточна 
и Централна европа с 
цел другите държави да 
диверсифицират дос-
тавките си на газ, както 
е направила България. 
Затова страната ни има 
готовност за изграж-
дане на допълнителна 

компресорна станция на 
интерконектора, за да се 
увеличи капацитетът му 
до 3,2 млрд. куб. метра.

За управлението на 
проекта се прилага този 
подход, който се прила-
гаше и в изграждането на 
интерконектора Гърция - 
България, който е позво-
лил да се навакса изоста-
ването. “плътно всички 
структури работят и си 
обменяме на регулярна 
база информация, така 

че не само контролира-
ме, но и подпомагаме 
процеса”, добави минис-
тър Христов. той изтък-
на, че в момента няма 
никакви притеснения за 
завършване на проекта. 
Газовата връзка ще бъде 
с реверсивен поток - т.е. 
България може да купу-
ва газ и от Сърбия. ми-
нистърът обаче уточни, 
че основно се предвиж-
да интерконекторът да 
бъде използван в посока 

България - Сърбия, тъй 
като сръбската страната 
все още зависи от руския 
газ и те са запазили ка-
пацитет на терминала в 
александруполис, който 
България строи. “тази 
възможност за реверсив-
ни доставки ни дава една 
допълнителна сигурност 
в случай на нужда да 
доставяме газ от Цен-
трална европа”, обясни 
росен Христов, цитиран 
от Бта.

940 ȶȭ. ȷȳȸȳȷȫȶȸȫ 
ȲȫȺȶȫȽȫ ȹȽ 2024 Ȯ.

șȬȰɄȫȭȫȽ ȮȫȲȹȭȫȽȫ ȭȻɅȲȵȫ  
ȼɅȼ ȜɅȻȬȳɊ ȯȫ ȬɅȯȰ ȺȾȼȸȫȽȫ ȭ ȼȻȹȵ

ȗȟ ȳȼȵȫ Ƚȫȭȫȸ ȹȽ 5000 ȶȭ. 
Ȳȫ ȺȶȫɄȫȸȳɊȽȫ ȭ ȬȻȹȴ


























